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§ 43 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändningen 
av kommunfullmäktigesammanträdet 

 
Sammanfattning 
Ordföranden uttalar att "det särskilt ska upplysas om att vid kommunfullmäktiges 
sammanträde, liksom vid den vidare hanteringen av varje enskilt sammanträde, tillämpas 
gällande integritetslagstiftning vid all behandling av personuppgifter. De som deltar i 
kommunfullmäktiges sammanträde erinras om att de inte får röja enskildas sekretess". 
 
Upprop förrättas. 
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§ 44 Val av justerare 
 
Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att protokollet justeras den 9 april 2024 kl. 13:00 på stadskontoret. 
 
Kommunfullmäktige utser Dündar Gungör (S) och Emma-Lina Johansson (V) att jämte 
ordföranden justera protokollet. 
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§ 45 Inkomna frågor 
 
Sammanfattning 
A. Anders Ohlin (SD)  har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin 
Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om stadionområdets fortsatta utveckling 
kopplat till ekonomin. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer besvaras vid dagens 
sammanträde.  
 
B. Jacqueline Maly (SD) har anhållit om att till kommunalrådet med beredningsansvar för 
teknik och service Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om vilka åtgärder 
kommunen vidtar för att trygga barn och djur som riskerar att utsättas för hundplågarnas 
attacker.  
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer besvaras vid dagens 
sammanträde.  
 
C. Anfal Mahdi (V) har anhållit om att till kommunalrådet med beredningsansvar för 
arbetsmarknad och socialtjänst Sedat Arif (S) få framställa en fråga om barnfattigdomen i 
Malmö. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer inte besvaras vid 
dagens sammanträde.  
 
D. Boel Pettersson (V) har anhållit om att till kommunalrådet med beredningsansvar för 
skola och utbildning Sara Wettergren (L) få framställa en fråga om tillgänglig elevhälsa. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer besvaras vid dagens 
sammanträde.  
 
E. Anton Sauer (C) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om att motverka spridning av rasideologiska miljöer. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer besvaras vid dagens 
sammanträde av kommunalrådet med beredningsansvar för demokrati och mänskliga 
rättigheter Amani Loubani (S). 
 
F. Helena Nanne (M) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin 
Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om åtgärder mot hedersförtryck. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer besvaras vid dagens 
sammanträde.  
 
G. Helena Nanne (M) har anhållit om att till kommunalrådet med beredningsansvar för 
teknik och service Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om slöseri med 
malmöbornas pengar.   
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer besvaras vid dagens 
sammanträde. 
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Beslutsunderlag 
• Fråga från Anders Olin (SD) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om stadionområdets 

fortsatta utveckling kopplat till ekonomin 
• Fråga från Jacqueline Maly (SD) till Andréas Schönström (S) om vilka åtgärder 

kommunen vidtar för att trygga barn och djur som riskerar utsättas för 
hundplågarnas attacker 

• Fråga från Anfal Mahdi (V) till Sedat Arif (S) om barnfattigdomen i Malmö 
• Fråga från Boel Pettersson (V) till Sara Wettergren (L) om tillgänglig elevhälsa 
• Fråga från Anton Sauer (C) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om att motverka 

spridning av rasideologiska miljöer 
• Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om åtgärder mot 

hedersförtryck 
• Fråga från Helena Nanne (M) till Andréas Schönström (S) om slöseri med 

Malmöbornas pengar 
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§ 46 Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
åtgärder mot hedersförtryck 

STK-2024-627 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 45 F. medge Helena Nanne (M) att 
till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om 
åtgärder mot hedersförtryck. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. 
 
Helena Nanne (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 1. 
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Bilaga 1 

 

 

Fråga till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om åtgärder mot 
hedersförtryck 
Stadsrevisionens rapport om Malmö stads arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck visar på 
omfattande brister. Såväl förskolenämnden som arbetsmarknads- och socialnämnden har 
misslyckats med att säkerställa att verksamheterna klarar av att upptäcka och agera mot 
hedersrelaterat våld och förtryck. Bland bristerna finns näst intill obefintliga orosanmälningar, 
personal som tillåts vägra utbildning, missvisande statistik och en risk för att personal i förskola 
och socialtjänst själva upprätthåller hedersförtryck. Även grundskolenämnden har varit medialt 
uppmärksammad för sitt misslyckande med att ens ha koll på omfattningen av hedersrelaterat 
våld och förtryck mot Malmös skolbarn.  

 

Rapporten tillsammans med tidigare studier och inventeringar visar att problemen inte är 
begränsade till någon enskild verksamhet eller förvaltning, istället återkommer de konsekvent i 
hela organisationen. Ett stort ansvar faller på den politiska ledningen i kommunstyrelsen, och det 
ansvaret har uppenbarligen inte tagits.  

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 
- Vilka åtgärder avser du att vidta inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt för att 
säkerställa att arbetet mot hedersförtryck ska fungera i alla Malmö stads verksamheter? 

 

 

Malmö 2024-03-21 
Helena Nanne (M) 
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§ 47 Fråga från Jacqueline Maly (SD) till Andréas Schönström (S) om 
vilka åtgärder kommunen vidtar för att trygga barn och djur som 
riskerar utsättas för hundplågarnas attacker 

STK-2024-522 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige medgav under § 45 B. Jacqueline Maly (SD) att till kommunalrådet 
med beredningsansvar för teknik och service Andréas Schönström (S) få framställa en fråga 
om vilka åtgärder kommunen vidtar för att trygga barn och djur som riskerar att utsättas 
för hundplågarnas attacker.  
 
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
 
Jacqueline Maly (SD) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 2. 
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Bilaga 2 

 

Fråga till Andréas Schönström om vilka åtgärder kommunen vidtar 
för att trygga barn och djur som riskerar utsättas för hundplågarnas 
attacker  
 

Under flera års tid har en eller flera individer terroriserat främst Malmös hundägare genom att 
lägga ut små brödbullar som innehåller vassa glasskärvor eller metallbitar inuti. Efter ett långt 
uppehåll på drygt nio månader så är attackerna i gång igen och har eskalerat de senaste veckorna.  

Det är inte bara hundar och deras ägare som drabbas utan även andra djur som vistas i staden 
och även små barn kan råka på dessa brödbullar och skada sig. Främst är det hundar som har 
skadats samt också dött relaterat till dessa dåd. Det har gjorts runt 180 polisanmälningar men 
vittnen saknas och utredningsarbetet är svårt. Ett stort antal Malmöbor är oroliga och känner sig 
inte trygga i att vistas i stadens utrymmen, parker och hundrastgårdar. 

Det bör finnas flera åtgärder som kommunen kan vidta för att förebygga och försvåra 
gärningspersonen eller gärningspersonernas attacker inom tekniska nämndens område i 
samarbete med Polisen. 

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

Vilka åtgärder inom ditt ansvarsområde ämnar du att vidta för att förebygga och förhindra dessa 
dåd mot barn och djur i stadens offentliga utrymmen relaterat till den eller de hundplågare som 
attackerat dessa i flera år? 

 

 

Malmö 2024-03-06 

Jacqueline Maly (SD) 

 

12



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 48 Fråga från Boel Pettersson (V) till Sara Wettergren (L) om tillgänglig 
elevhälsa 

STK-2024-624 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige medgav under § 45 D. Boel Pettersson (V) att till kommunalrådet 
med beredningsansvar för skola och utbildning Sara Wettergren (L) få framställa en fråga 
om tillgänglig elevhälsa. 
 
Sara Wettergren (L) besvarar frågan. 
 
Boel Pettersson (V) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 3. 
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Bilaga 3 

 

Fråga till Sara Wettergren om tillgänglig elevhälsa 
 

Barn och elevers hälsa är avgörande för deras möjligheter i livet och i skolan. Barn- och 
elevhälsan har kunskap och ansvar för det förebyggande och hälsofrämjande arbetet i skolan men 
inte som ensam aktör, utan som en del av hela skolans arbete med trygghet och hälsa. 
Tyngdpunktsförskjutningen från åtgärdande till förebyggande och hälsofrämjande elevhälsa 
innebär att skolor behöver skapa arenor där elevhälsan deltar i lärares lärande om vilka 
förändringar som behöver göras i sättet att arbeta för att stödja de elever som har svårt att 
tillgodogöra sig den undervisning som redan bedrivs. Många elever upplever skolrelaterad stress. 
Därför är det allvarligt att många skolor brister i arbetet med elevhälsan. Ofta brister det i 
tillgänglighet genom att det helt enkelt finns för få medarbetare inom elevhälsan i relation till 
antalet elever. Vänsterpartiet vill införa nyckeltal som exempelvis antal elever per heltidsanställd 
inom elevhälsan. Elever ska enkelt och omedelbart kunna komma i kontakt med dem och lärare 
ska kunna få handledning såväl vid akuta ärenden som inom ett strategiskt hälsoarbete. 

 

Utbildningsdepartementet genomförde för några år sedan en utredning med syfte att ta fram 
åtgärder för att ge elever bättre möjligheter att nå kunskapskraven (SOU 2021:11). I utredningens 
slutbetänkande föreslogs en acceptabel lägstanivå för tillgång till elevhälsans professioner. 
Föreslagen numerär anger att en skolläkare får ansvara för högst 7 000 elever, en skolsköterska 
för högst 430 elever, en psykolog för högst 1 000 elever och en kurator för högst 400 elever. I 
Kommunfullmäktige i Malmö stad beslutades 2022 om att följa utredningen förslag gällande 
kuratorer och psykologer. 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

Vilka åtgärder har genomförts för att säkerställa att ingen skolkurator ansvarar för mer än 400 
elever respektive psykolog mer än 1000 elever? 

 

Malmö 2024-03-22 

Boel Pettersson (V) 
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§ 49 Fråga från Anton Sauer (C) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om att 
motverka spridning av rasideologiska miljöer 

STK-2024-625 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 45 E. att medge Anton Sauer (C) att till 
kommunalrådet med beredningsansvar för demokrati och mänskliga rättigheter Amani 
Loubani (S) få framställa en fråga om att motverka spridning av rasideologiska miljöer. 
 
Amani Loubani (S) besvarar frågan. 
 
Anton Sauer (C) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 4. 
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Bilaga 4         
          
  

Fråga till kommunstyrelsens ordförande Katrin 
Stjernfeldt Jammeh 

Motverka spridning av rasideologiska miljöer 

I Expos omfattande rapport om den rasideologiska miljön i Sverige under 2023, belyses en 
oroväckande trend där en ökad del av aktiviteterna inriktas mot kampförberedande insatser. 
Dessa aktiviteter innebär en förberedelse för användning av politiskt våld, vilket tyder på en 
förskjutning mot mer våldsbejakande metoder inom dessa grupper. En särskilt oroande 
utveckling är att rasideologiska aktörer i allt högre grad vänder sig mot unga individer, specifikt 
genom sociala medier som TikTok och Telegram, där propaganda skräddarsys för att locka till sig 
unga män och tonåringar. Denna strategi är effektiv och innebär en direkt risk för att unga dras in 
i dessa miljöer, inte minst i en stad som Malmö där den kulturella och sociala mångfalden är stor 
men också sårbar för polarisering. 

Malmö står inför unika utmaningar i detta sammanhang, inte bara på grund av stadens storlek och 
demografiska sammansättning utan också på grund av dess närhet till internationella vatten och 
en historia av dynamisk kulturell interaktion. Detta gör Malmö till en särskilt attraktiv arena för 
rasideologiska grupper som siktar på att bredda sin rekryteringsbas och sprida sitt budskap. 
Stadens ungdomar, som navigerar i en värld av ökad digital kommunikation och sociala medier, 
blir särskilt sårbara för dessa rörelsers påverkansförsök. 
Det är värt att notera att samhällsdiskussionerna under de senaste åren ofta fokuserat på risken 
för unga att dras in i extrema islamistiska miljöer. Denna viktiga och nödvändiga fokusering får 
dock inte leda till att vi missar hur unga Malmöbor nu även riskerar att dras in i rasideologiska 
miljöer. Denna senare utveckling utgör en parallell och lika allvarlig hotbild som kräver 
uppmärksamhet och åtgärder från samhällets sida. 
Mot bakgrund av denna situation ställs den brådskande frågan om vilka specifika åtgärder som 
planeras för att motverka denna trend. Frågan är inte bara aktuell utan också kritisk för Malmös 
framtid som en stad som värnar om mångfald, inkludering och säkerhet för alla sina invånare. Det 
är av yttersta vikt att utveckla och implementera strategier som effektivt kan förhindra att unga 
lockas till och blir en del av den våldsbejakande rasideologiska rörelsen. 

Jag ställer därför följande fråga: 

Vilka konkreta åtgärder avser styret att vidta för att effektivt motverka att unga Malmöbor lockas 
in i en våldsbejakande rasideologisk miljö? 

 

2024-03-25 

 

Anton Sauer (C)  
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§ 50 Fråga från Anders Olin (SD) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
stadionområdets fortsatta utveckling kopplat till ekonomin 

STK-2024-502 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige medgav under § 45 A. Anders Olin (SD) att till kommunstyrelsens 
ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om stadionområdets 
fortsatta utveckling kopplat till ekonomin. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. 
 
Anders Olin (SD) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 5. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Anders Olin (SD) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om stadionområdets 

fortsatta utveckling kopplat till ekonomin 
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Bilaga 5 

 

Fråga till kommunalrådet för Finans Katrin Stjernfeldt Jammeh  
 

Stadionområdets fortsatta utveckling kopplat till ekonomin. 
 

Under hösten 2023 ställde jag en Fråga kopplat till styrets hållning till lågkonjunkturen och MKBs 
inriktning till denna. Vi Sverigedemokrater hade en önskan om ett offensivt förhållningssätt till 
konjunkturen för att kunna nyttja denna och på så sätt pressa priserna för projekt som ska 
byggas. Din hållning i denna debatt var glädjande nog densamma vilket också har resulterat i att 
det finns rekordmånga anbud kring projekt och priserna har också blivit lägre. 

Nu ligger Stadionområdets fortsatta utveckling i startgroparna viket vi ser med glädje framemot 
att få följa, en frågeställning som dock dyker upp är ekonomin kring utbyggnaden. Ekonomin 
spås vända och med detta kan byggbranschen ta fart vilket efter alla kriser resulterat i ökade 
kostnader och brist på arbetskraft. 

Under denna kris har byggbranschen i princip tvärstannats och först nu har vi kunnat se en 
prisminskning, byggnadsarbetare har sökt sig till andra branscher och den utländska arbetskraften 
som varit överrepresenterad, ser det inte lika attraktivt att jobba i Sverige och har börjat söka sig 
till andra länder med en starkare ekonomi. 

Om det ekonomiska läget i Sverige vänder kommer dessa faktorer påverka byggbranschen så att 
det finns projekt att välja mellan, men dåligt med arbetskraft viket kommer att resultera i högre 
priser, som i sin tur kan påverka såpass mycket att det inte går att får ekonomi i projekten och 
Stadionområdets utveckling är ett sådant projekt som skulle kunna stanna av i sin utbyggnad.  

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

Har Malmö stads styre tagit dessa frågor i beaktan i den fortsatta utvecklingen av Stadionområdet 
så att vi inte riskerar att behöva skjuta projektet på framtiden. 

 

 

Malmö 2024-03-05 

Anders Olin (SD) 
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§ 51 Fråga från Helena Nanne (M) till Andréas Schönström (S) om slöseri 
med Malmöbornas pengar 

STK-2024-628 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige medgav under § 45 G. Helena Nanne (M) att till kommunalrådet med 
beredningsansvar för teknik och service Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om 
slöseri med malmöbornas pengar.   
 
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
 
Helena Nanne (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 6. 
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Bilaga 6 

 

Fråga till Andreas Schönström (S) angående slöseri med 
Malmöbornas pengar 
 
Malmö stad har valt att spendera skattebetalarnas pengar på 20 ton granitplattor, kanter och 
soptunnor från nedrivna Love Park i Philadelphia, som tidigare var en känd plats för 
skateboardåkning. Sedan materialet skeppats över Atlanten låg det magasinerat i Malmö i sju år 
och har nu installerats vid triangeltorget. Hittills har projektet kostat Malmöborna drygt 2 
miljoner. 

När Malmö har kris med Sveriges högsta arbetslöshet, Sveriges mest utbredda barnfattigdom, 
skolor där färre än hälften av eleverna får godkända betyg och en hemtjänst som rankas bland de 
sämsta i landet är Socialdemokraternas prioritering provocerande.  

Tråkigt nog är detta bara ett exempel i raden av uppseendeväckande slöseri i Malmö där 
Socialdemokraterna och deras stödpartier gång på gång visar att de helt saknar respekt för 
Malmöbor som går upp på morgonen, sliter och gör rätt för sig och som förväntar sig att deras 
skattepengar ska gå till att skapa en trygg och värdig välfärd. 

Det är hög tid för en attitydförändring från Malmös styrande politiker. Varje skattekrona ska 
hanteras med varsamhet och förståelse för att människor har jobbat hårt för pengarna. Det gör 
man inte genom projekt som detta. 

Jag ställer därför följande fråga: 
 
- Avser du att agera för att stoppa slöseriet med Malmöbornas pengar? 

 

Malmö 2024-03-21 
Helena Nanne (M) 
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§ 52 Förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 

STK-2023-1767 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om godkännande av förvärv av fastigheten 
Koljan 10 till en köpeskilling om 11 mnkr samt tillkommande stämpelskatt om 165 tkr. 
Förslaget är att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna 
förvärvet av fastigheten, uppdra åt servicenämnden att förvalta den samt upplåta den till 
funktionsstödsnämnden. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 till en 
beräknad bruttoutgift om 11 mnkr samt tillkommande stämpelskatt om 165 tkr. 
  

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden att förvalta fastigheten Malmö 
Koljan 10 och att upplåta denna till funktionsstödsnämnden. 

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S), Anders Skans (V) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240306 § 61 Förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 
• Förslag till beslut KSAU 240219 § 69 Förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240219 Förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 
• Förhandsbesked - Beslut FSN 231127 (§125)  Överenskommelse gällande 

förhyrning av LSS-bostad på Tegnérgatan 68 
• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen 
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 309 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Köpeavtal Koljan 10 
• Koljan 10 bilaga 6.1 
• Koljan 10 bilaga 7.1 
• Koljan 10 nämndskarta 
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§ 53 Statsbidrag för att minska andelen timanställningar inom 
kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 2023 

STK-2024-195 
 
Sammanfattning 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har ansökt om ett generellt statsbidrag för att minska 
andelen timanställningar inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre. 
Nämnden uppger att hälsa-, vård- och omsorgsnämnden och funktionsstödsnämnden 
uppfyller de båda villkor som är förenade med statsbidraget och äskar om tilläggsbudget 
om 16 000 000 kronor under 2024. Funktionsstödsnämnden äskar om tilläggsbudget á 
500 000 kronor under 2024.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige tilldelar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
16 000 000 kronor i tilläggsbudget för år 2024, med finansiering från det 
förväntade statsbidraget för att minska andelen timanställningar inom 
kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre. 
  

2. Kommunfullmäktige tilldelar funktionsstödsnämnden 500 000 kronor i 
tilläggsbudget för år 2024, med finansiering från det förväntade statsbidraget för 
att minska andelen timanställningar inom kommunalt finansierad vård och 
omsorg om äldre 

   

Beslutsgång 
Anders Rubin (S), Lisbeth Persson Ekström (SD), Roko Kursar (L) och Kay Wictorin 
(C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Anders Andersson (V). 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240306 § 62 Statsbidrag för att minska andelen 

timanställningar inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 
2023 

• Förslag till beslut KSAU 240226 §83 Statsbidrag för att minska andelen 
timanställningar inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 
2023 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Statsbidrag för att minska andelen 
timanställningar inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 
2023 

• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240131 § 1 Särskilt yttrande (SD) 
• Tjänsteskrivelse hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen 
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• Funktionsstödsnämnden beslut 240219 § 16 
• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen 
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§ 54 Motion av John Roslund (M) och Tony Rahm (M) om Malmö stads 
lokalbehov 

STK-2023-762 
 
Sammanfattning 
John Roslund (M) och Tony Rahm (M) inkom den 23 mars 2023 med en motion om 
Malmö stads lokalbehov. I motionen föreslås att servicenämnden får i uppdrag att utreda 
nyttjandegraden av Malmö stads samtliga möteslokaler i syfte att minska outnyttjad 
lokalyta. Arbetsmarknads- och socialnämnden, fritidsnämnden, grundskolenämnden och 
servicenämnden har inkommit med yttranden i ärendet. 
 
Stadskontoret föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till det 
arbete som redan sker på området i staden.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av John Roslund (M) och Tony Rahm (M) 
om Malmö stads lokalbehov. 

   

Beslutsgång 
Frida Trollmyr (S) och Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
John Roslund (M) och Kay Wictorin (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Tony Rahm (M). 
 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot John Roslunds (M) m.fl. yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Kay Wictorin (C) gruppreservation. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240306 § 63 med muntlig reservation (M+C) Motion av John 

Roslund (M) och Tony Rahm (M) om Malmö stads lokalbehov 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §88 med muntlig reservation (M) Motion av John 

Roslund (M) och Tony Rahm (M) om Malmö stads lokalbehov 
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Motion av Johm Roslund (M) och Tony Rahm 
(M) om Malmö stads lokalbehov 

• Fritidsnämnden beslut 231026 § 156 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från fritidsnämnden 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231026 § 308 med muntlig Reservation 

(M) 
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 231025 § 165 med Reservation (M) och muntlig 

Reservation (SD) 
• Remissvar från grundskolenämnden 
• Servicenämnden beslut 230927 § 84 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från servicenämnden 
• Motion av John Roslund (M) och Tony Rahm (M) om Malmö stads lokalbehov 

(tillgänglighetsanpassad version) 
 

25



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 55 Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om att åtgärda 
farliga cykelplatser 

STK-2023-763 
 
Sammanfattning 
Tony Rahm (M) och John Roslund (M) har inkommit till kommunfullmäktige med en 
motion om att åtgärda farliga cykelplatser. Ärendet har remitterats till tekniska nämnden. 
Kommunfullmäktige föreslås besluta att anse motionen vara besvarad. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om 
att åtgärda farliga cykelplatser besvarad med hänvisning till vad som redovisas i 
ärendet. 

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S) och Isabel Enström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Tony Rahm (M) och Gunilla Ryd (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Tony Rahms (M) m.fl. yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. De ledamöter som vill 
bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, de ledamöter som vill bifalla Tony Rahms m.fl. 
yrkande om bifall till motionen röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att 
bifalla motionen. 
 
Omröstning genomförs med omröstningsapparat och utfaller med 37 ja-röster mot 24 nej-
röster. Kommunfullmäktige har således beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
Voteringslista 1, bilaga 7. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anders Skans (V) gruppreservation. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240306 § 64 med muntlig reservation (M) och (V) Motion av 

Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om att åtgärda farliga cykelplatser 
• Förslag till beslut KSAU 240219 § 70 med muntlig reservation (M) Motion av Tony 

Rahm (M) och John Roslund (M) om att åtgärda farliga cykelplatser 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240219 Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund 

(M) om att åtgärda farliga cykelplatse 
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 285 med muntlig Reservation (M) och 

Reservation (V) 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om att åtgärda farliga 

cykelplatser (tillgänglighetsanpassad version) 
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Malmö stad  
Kommunfullmäktige 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2024-03-27 

 
 

 

Voteringslista: § 55 
Ärende: Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om att åtgärda farliga 
cykelplatser,  STK-2023-763 
 
Voteringslist(or) 
 
Bilaga 7 KF 240327 Votering 1 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot Ja   
Magnus Olsson (SD), Ledamot Ja   
Emma-Lina Johansson (V), Ledamot  Nej  
Andréas Schönström (S), Ledamot Ja   
John Roslund (M), Ledamot  Nej  
Frida Trollmyr (S), Ledamot Ja   
Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot Ja   
Mohamed Yassin (MP), Ledamot Ja   
Carin Gustafsson (V), Ledamot  Nej  
Anders Rubin (S), Ledamot Ja   
Roko Kursar (L), Ledamot Ja   
Carina Nilsson (S), Ordförande Ja   
Emelie Nyman (C), Ledamot  Nej  
Anja Nordberg Sonesson (M), Andre vice ordförande  Nej  
Showan Shattak (V), Ledamot  Nej  
Sofia Hedén (S), Ledamot Ja   
Tony Rahm (M), Ledamot  Nej  
Anders Pripp (SD), Ledamot Ja   
Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot Ja   
Boel Pettersson (V), Ledamot  Nej  
Stefana Hoti (MP), Ledamot Ja   
Amani Loubani (S), Ledamot Ja   
Helena Nanne (M), Ledamot  Nej  
Michael Hård af Segerstad (SD), Ledamot Ja   
Linda Eklund (L), Ledamot Ja   
Sadiye Altundal (V), Ledamot  Nej  
Håkan Fäldt (M), Ledamot  Nej  
Olga Krivtsova (S), Ledamot Ja   
Jacqueline Maly (SD), Ledamot Ja   
Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot Ja   
Anders Skans (V), Ledamot  Nej  
Jörgen Grubb (SD), Ledamot Ja   
Haqvin Svensson (M), Ledamot  Nej  
Björn Gudmundsson (S), Vice ordförande Ja   
Sanna Axelsson (S), Ledamot Ja   
Gunilla Ryd (V), Ledamot  Nej  
Malin Ahlström (M), Ledamot  Nej  
Håkan Ask (SD), Ledamot Ja   
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Malmö stad  
Kommunfullmäktige 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2024-03-27 

 
 

 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot Ja   
Sara Wettergren (L), Ledamot Ja   
Christina Wessling (S), Ledamot Ja   
Linda Obiedzinski (M), Ledamot  Nej  
Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot  Nej  
Lisbeth Persson Ekström (SD), Ledamot Ja   
Jan Olsson (S), Ledamot Ja   
Helena Grahn (M), Ledamot  Nej  
Anders Andersson (V), Ledamot  Nej  
Dündar Güngör (S), Ledamot Ja   
Anders Olin (SD), Ledamot Ja   
Janne Grönholm (MP), Ledamot Ja   
Hanna Sandberg (S), Ersättare Ja   
Nadjam-Ud-Din Malik (S), Ersättare Ja   
Anders Nilsson (S), Ersättare Ja   
Peter Johansson (S), Ersättare Ja   
Nicola Rabi (M), Ersättare  Nej  
Ingrid Gunnarson (M), Ersättare  Nej  
Bo Mats Brogren (M), Ersättare  Nej  
Darko Simic (M), Ersättare  Nej  
Jenny Bengtsson (SD), Ersättare Ja   
Isabel Enström (MP), Ersättare Ja   
Kay Lennart Wictorin (C), Ersättare  Nej  
Resultat 37 24 0 
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§ 56 Motion av John Roslund (M) - Malmö stads förvaltningar bör bereda 
gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen 

STK-2023-880 
 
Sammanfattning 
John Roslund (M) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att Malmö stad bör bereda 
gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen och yrkar att Malmö stad tar fram 
riktlinjer till sina 14 förvaltningar om att säkerställa att även personer med intellektuell 
funktionsnedsättning om möjligt ska beredas plats i organisationen. 
 
Tekniska nämnden, fritidsnämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, 
arbetsmarknads- och socialnämnden samt funktionsstödsnämnden har yttrat sig angående 
motionen. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden föreslår att motionen ska bifallas. 
Övriga nämnder föreslår att kommunfullmäktige ska anse motionen besvarad. 
 
Stadskontorets bedömning är att det pågår många insatser för att bereda plats i 
organisationen för gymnasiesärskolans studenter i Malmö stad, vilket också framgår av 
remissinstansernas yttranden. Stadskontoret delar också, utifrån ett arbetsgivarperspektiv, 
bedömningen från funktionsstödsnämnden om att Malmö stads arbete med inkludering, 
oavsett diskrimineringsgrund, bör ske sker inom ordinarie processer och inte i separata 
spår. Förslaget är därför att motionens yrkande anses besvarat. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av John Roslund (M), om att Malmö stads 
förvaltningar bör bereda gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen, 
besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Amani Loubani (S) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
John Roslund (M), Emma-Lina Johansson (V) och Emelie Nyman (C) yrkar bifall till 
motionen. 
 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot John Roslunds (M) m.fl. yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anders Skans (V) gruppreservation. 
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Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Kay Wictorin (C) gruppreservation. 
 
 
 
 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240306 § 65 med muntlig reservation (M+C) Motion av John 

Roslund (M) - Malmö stads förvaltningar bör bereda gymnasiesärskolans studenter 
plats i organisationen 

• Förslag till beslut KSAU 240205 §55 Motion av John Roslund (M) - Malmö stads 
förvaltningar bör bereda gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240205 Motion av John Roslund (M) - Malmö stads 
förvaltningar bör bereda gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen 

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231026 § 309 med muntlig Reservation 
(M) 

• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 231026 § 155 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från fritidsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 231127 § 122 med Reservation (M+C) 
• Remissvar från funktionsstödsnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 231027 § 167 med Särskilt 

yttrande (V) 
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 231026 § 218 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Motion John Roslund (M) - Malmö stads förvaltningar bör bereda 

gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen (tillgänglighetsanpassad 
version) 
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§ 57 Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) om extern miljö- 
och klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös 
miljöprogram 

STK-2023-1141 
 
Sammanfattning 
Ärendet gäller en motion som föreslår att kommunstyrelsen engagerar en extern miljö- och 
klimatkommission för halvtidsuppföljning av stadens miljöprogram. 
 
Motionen lyfter att sedan Malmös stads nuvarande miljöprogram antogs har 
förutsättningarna förändrats och läget förvärrats vad gäller miljö- och klimatutvecklingen. 
Vidare menar motionärerna att staden bör säkerställa så effektiva och ändamålsenliga 
insatser som möjligt under återstoden av programperioden för att nuvarande program ska 
kunna ge ett bättre utfall än det förra. 
 
Miljönämnden, tekniska nämnden och stadsbyggnadsnämnden har inkommit med 
remissvar. Nämnderna uttrycker en oro för att en halvtidskommission skulle ta resurser 
från det pågående arbetet med miljöprogrammets genomförande. Och även om Malmö 
stads miljöprogram utformades för ett antal år sedan sker kontinuerliga förändringar och 
uppdateringar i stadens arbete med att verkställa programmet. Miljöförvaltningen arbetar 
dessutom löpande med att ta in extern expertis och forskning i arbetet med och 
uppföljningen av miljöprogrammet. 
 
Med beaktande av nämndernas yttrande samt vad som i övrigt redovisas i ärendet är 
förslaget att motionen avslås. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) 
om extern miljö- och klimatkommission för halvtidsuppföljning av stadens 
miljöprogram. 

   

Beslutsgång 
Sofia Hedén (S), Gunilla Ryd (V) och Stefana Hoti (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Emelie Nyman (C) och Kay Wictorin (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Emelie Nymans (C) m.fl. yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. 
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Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. De ledamöter som vill 
bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, de ledamöter som vill bifalla Emelie Nymans 
m.fl. yrkande om bifall till motionen röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat 
att bifalla motionen. 
 
Omröstning genomförs med omröstningsapparat och utfaller med 58 ja-röster mot 3 nej-
röster. Kommunfullmäktige har således beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
Voteringslista 2, bilaga 8. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet har (C) inkommit med en reservation. 
Reservationen intas som bilaga 9 till fullmäktiges protokoll. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240306 § 66 med muntlig reservation (C) Motion av Anton 

Sauer (C) och Emelie Nyman (C) om extern miljö- och klimatkommission för 
halvtidsuppföljning av Malmös miljöprogram 

• Förslag till beslut KSAU 240212 § 61 Motion av Anton Sauer (C) och Emelie 
Nyman (C) om extern miljö- och klimatkommission för halvtidsuppföljning av 
Malmös miljöprogram 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240212 Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman 
(C) om extern miljö- och klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös 
miljöprogram 

• Miljönämnden beslut 231214 § 202 med Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar miljönämnden 
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 286 § Särskilt yttrande (C) och (V) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231214 § 323 med Reservation (C) och Särskilt 

yttrande (V) 
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden 
• Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) om extern miljö- och 

klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös miljöprogram 
(tillgänglighetsanpassad version) 
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Malmö stad  
Kommunfullmäktige 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2024-03-27 

 
 

 

Voteringslista: § 57 
Ärende: Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) om extern miljö- och 
klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös miljöprogram,  STK-2023-1141 
 
Voteringslist(or) 
 
Bilaga 8 KF 240327 Votering 2 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot Ja   
Magnus Olsson (SD), Ledamot Ja   
Emma-Lina Johansson (V), Ledamot Ja   
Andréas Schönström (S), Ledamot Ja   
Frida Trollmyr (S), Ledamot Ja   
Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot Ja   
Mohamed Yassin (MP), Ledamot Ja   
Carin Gustafsson (V), Ledamot Ja   
Anders Rubin (S), Ledamot Ja   
Roko Kursar (L), Ledamot Ja   
Carina Nilsson (S), Ordförande Ja   
Emelie Nyman (C), Ledamot  Nej  
Anja Nordberg Sonesson (M), Andre vice ordförande Ja   
Showan Shattak (V), Ledamot Ja   
Sofia Hedén (S), Ledamot Ja   
Tony Rahm (M), Ledamot Ja   
Anders Pripp (SD), Ledamot Ja   
Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot Ja   
Boel Pettersson (V), Ledamot Ja   
Stefana Hoti (MP), Ledamot Ja   
Amani Loubani (S), Ledamot Ja   
Helena Nanne (M), Ledamot Ja   
Michael Hård af Segerstad (SD), Ledamot Ja   
Linda Eklund (L), Ledamot Ja   
Sadiye Altundal (V), Ledamot Ja   
Håkan Fäldt (M), Ledamot Ja   
Olga Krivtsova (S), Ledamot Ja   
Jacqueline Maly (SD), Ledamot Ja   
Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot Ja   
Anders Skans (V), Ledamot Ja   
Jörgen Grubb (SD), Ledamot Ja   
Haqvin Svensson (M), Ledamot Ja   
Björn Gudmundsson (S), Vice ordförande Ja   
Surra Al Sakban (MP), Ledamot Ja   
Sanna Axelsson (S), Ledamot Ja   
Gunilla Ryd (V), Ledamot Ja   
Malin Ahlström (M), Ledamot Ja   
Håkan Ask (SD), Ledamot Ja   
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Malmö stad  
Kommunfullmäktige 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2024-03-27 

 
 

 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot Ja   
Sara Wettergren (L), Ledamot Ja   
Christina Wessling (S), Ledamot Ja   
Linda Obiedzinski (M), Ledamot Ja   
Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot Ja   
Lisbeth Persson Ekström (SD), Ledamot Ja   
Jan Olsson (S), Ledamot Ja   
Helena Grahn (M), Ledamot Ja   
Anders Andersson (V), Ledamot Ja   
Dündar Güngör (S), Ledamot Ja   
Anders Olin (SD), Ledamot Ja   
Janne Grönholm (MP), Ledamot Ja   
Hanna Sandberg (S), Ersättare Ja   
Nadjam-Ud-Din Malik (S), Ersättare Ja   
Anders Nilsson (S), Ersättare Ja   
Peter Johansson (S), Ersättare Ja   
Nicola Rabi (M), Ersättare Ja   
Ingrid Gunnarson (M), Ersättare  Nej  
Bo Mats Brogren (M), Ersättare Ja   
Darko Simic (M), Ersättare Ja   
Amanda Traneborn (M), Ersättare Ja   
Jenny Bengtsson (SD), Ersättare Ja   
Kay Lennart Wictorin (C), Ersättare  Nej  
Resultat 58 3 0 
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Bilaga 9         
          
  

Reservation 
 

Ärende 9. Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) om extern miljö- 
och klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös miljöprogram 
 

Centerpartiets motion om en extern miljö- och klimatkommission för halvtidsuppföljning av 
Malmös miljöprogram, lyfter fram en extern, oberoende och expert- och forskardriven 
halvtidsuppföljning av miljöprogrammet som ett sätta säkerställa ett tillräckligt effektivt och 
ändamålsenligt genomförandearbete under återstoden av programperioden. Sedan stadens 
nuvarande miljöprogram antogs har klimatförutsättningarna förändrats markant. Klimatkrisen 
förvärras och behovet av adekvata åtgärder har aldrig varit mer brådskande. Centerpartiet står 
bakom den ambitiösa målbilden i miljöprogrammet men erinrar om att vid remissbehandlingen av 
nuvarande miljöprogram framkom en osäkerhet hos många nämnder och remissinstanser om 
genomförandet. Dessutom var resultatet av genomförandet av det förra tioåriga miljöprogrammet 
inte tillfredsställande eftersom endast ett fåtal av de uppställda målen uppnåddes. Genomförandet 
av nuvarande miljöprogram måste bli bättre. Det duger inte med tanke på klimatutvecklingen att 
2030 konstatera att arbetet också med nuvarande klimatprogram inte nådde ända fram och inte 
var tillräckligt. Det behövs en extern, oberoende halvtidsuppföljning för att undanröja 
osäkerheten gällande miljöprogrammets genomförande och kvalitetssäkra det fortsatta arbetet!  

I Klimatpolitiska rådets aktuella expertrapport kritiseras regeringen för sin handlingsplan som inte 
uppnår klimatmålen för vare sig 2030 eller 2045. Det sätter press på kommunerna att planera och 
bedriva ett effektivt och resultatgivande arbete i tid för att begränsa utsläppen och erforderliga 
anpassningsåtgärder. En extern miljö- och klimatkommission i Malmö i enlighet med vårt förslag 
skulle kunna bidra med ovärderliga insikter och rekommendationer för att effektivisera och 
förbättra stadens miljö- och klimatarbete under återstoden av programperioden. 

Beslutet att avslå vår motion baseras på en bedömning som underskattar den potentiella nyttan av 
att få in extern, oberoende expertis i detta kritiska skede av miljöprogrammets genomförande. De 
argument som framförts om att en kommission skulle dra resurser från det pågående arbetet 
ignorerar värdet av de fördelar som en oberoende granskning kan tillföra för att Malmö ska gå i 
mål 2030 och då kunna redovisa ett framgångsrikt genomförandearbete, och till och med 
överträffa dem inom den gröna omställningen. 

Centerpartiet beklagar djupt att styret men även andra partier valt att avstå från denna möjlighet 
att få en vetenskapligt baserad, extern uppföljning av miljöprogrammet som skulle stärka det 
fortsatta arbetet och öka förtroendet för miljöprogrammet.  

Beslutet att ej bifalla vår motion ligger inte i linje med målbilden och ambitionen i 
miljöprogrammet och det ansvar som vi som kommun måste ta för att säkerställa tillräckliga 
insatser för att nå målen. Därför reserverar vi oss till förmån för förslaget i vår motion.  

Kommunfullmäktige 2024-03-27 
 
Emelie Nyman (C)     Kay Wictorin (C)        
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Med instämmande av 

Martin Molin (C)   
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§ 58 Valförslag och avsägelser 

STK-2024-554 
 
Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 29 februari 2024 har följande avsägelser 
kommit in: 

För politiska uppdrag 

• Emil Eriksson (M), ledamot samt vice ordförande i MKB Fastighets AB. 
• Emil Eriksson (M), ledamot samt vice ordförande i MKB Net AB. 
• Charlotta Tjärdahl (V), ledamot i grundskolenämnden. 
• Surra Al Sakban (MP), ledamot i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, från 

och med den 1 april 2024. 
 
Valberedningen föreslår vid sitt sammanträde den 25 mars 2024 att kommunfullmäktige 
väljer respektive nominerar: 
 

• Lena Chrisander (L) till ersättare i grundskolenämnden till och med 31 december 
2026, efter Dennis Azad (L) som avsagt sig uppdraget. 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna för politiska uppdrag i enlighet med 
vad som redovisats i ärendet. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner val samt nomineringar till politiska uppdrag i 
enlighet med vad som redovisats i ärendet. 
  

3. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 

   

Beslutsgång 
Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till valberedningens förslag. 
 
Protokollet för detta ärende läses upp och förklaras omedelbart justerat. 

Beslutet skickas till  
MKB Fastighets AB 
MKB Net AB 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Förtroendemannaregistret 
Malmö tingsrätt 
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Beslutsunderlag 
• Valberedningens förslag till beslut 240325 Valförslag och avsägelser 
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§ 59 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 27 mars 2024.  
 
Inga skrivelser har inkommit. 
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§ 60 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 
kommunfullmäktiges prövning 

STK-2024-21 
 
Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 29 februari 2024 har det till 
kommunfullmäktige inkommit ärenden som ännu inte underställts kommunfullmäktiges 
prövning. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger anmälan av inkomna ärenden som ännu inte 
underställts kommunfullmäktiges prövning till handlingarna.  

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse KF 240327 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte 

underställts kommunfullmäktiges prövning 
• Rapport över inkomna ärenden KF 2024-03-27 
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§ 61 Inkomna interpellationer 
 
Sammanfattning 
Jacqueline Maly (SD) har inkommit med en interpellation till kommunalrådet med 
beredningsansvar för arbetsmarknad och socialtjänst Sedat Arif (S) om socialförvaltningens 
arbete mot hedersförtryck och hedersvåld.  
 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid fullmäktiges nästa sammanträde. 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om socialförvaltningens 

arbete mot hedersförtryck och hedersvåld (reviderad) 
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§ 62 Interpellation från Mats Brogren (M) till Andréas Schönström (S) om 
framtidssäkrade cykelbanor för barn 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 29 februari 2024, § 41, medge 
Mats Brogren (M) att till Andréas Schönström (S) få framställa en interpellation om 
framtidssäkrade cykelbanor för barn. 
 
Andréas Schönström (S) besvarar interpellationen. 
 
Under interpellationsdebatten yttrar sig även Mats Brogren (M), Håkan Ask (SD), Stefana 
Hoti (MP), Anders Olin (SD) och Jörgen Grubb (SD). 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Mats Brogren (M) till Andréas Schönström (S) om 

framtidssäkrade cykelbanor för barn (tillgänglighetsanpassad) 
• Svar på interpellation från Mats Brogren (M) till Andréas Schönström (S) om 

framtidssäkrade cykelbanor för barn 
• Interpellation från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om socialförvaltningens 

arbete mot hedersförtryck och hedersvåld (reviderad) 
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